
Lännenratsastuksen All around -komitean kokous 

Aika: 18.02.2025 klo 19.05 – 21.30 

Paikalla: Maarit Linnekoski, Lotta Koivula, Michelle Lüscher, Alina Wirkkala, Mari Männynväli  

Poissa: Valtteri Gundersby 

Käsiteltävät asiat 

1. Komitean tehtävät 

Kertasimme lännenratsastuskomitean tehtävät; Komitean tehtävät ovat kerrottu myös 
osoitteessa https://www.ratsastus.fi/lajit/lajikomiteat/  

Vastaamme kotimaan kilpailutoiminnan ohjauksesta ja koulutuksen koordinoinnista. 
Osittain joudumme myös järjestämään itse koulutuksia.  

Jäsenten tulee olla kilpailutoiminnan asiantuntijoita, mutta tällä hetkellä komiteassa on 
myös esimerkiksi opetuksen edustajia.  

Pohdimme Koko Suomi -seurakilpailu Cupia ja vapaaehtoisten/talkoolaisten 
motivoimista ja aktivoimista kilpailutoiminnassa.  

2. Western weekend 1.-2.3.2025 Kärppälän ratsutila 

• Tuomareiden lisenssikoulutus 1.3. klo 12–18 

- Tällä hetkellä ilmoittautuneita 3. Lisenssikoulutus pakollinen kahdelle.  

- Koulutuksen sisältö vielä avoin, mahdollisesti esim. AQHAn uusimmat 
sääntömuutokset ja viime vuoden mielenkiintoisemmat tapahtumat 

   - Ilmoittautuminen ja maksut Kipassa 

• Ranking palkitseminen + muu palkitseminen 

     - Ruusukkeet valmiit 

- Kunniakirjojen pohja on tehty ja ne tulostetaan ennen Western weekendiä Marin 
toimesta.  

- Hankitaan myös ruusut, jotka jaetaan palkituille 

   - Äänestyksen tulokset: 

Alina keräsi tunnustuspalkintojen äänestystulokset äänestysajan jälkeen. Komitea kävi 
äänestystulokset läpi ja valitsi voittajat kategorioihin: 

Vuoden 2024 Cowgirl 
Vuoden 2024 Cowboy 
Vuoden 2024 Lajiaktiivi 
Vuoden 2024 Kansainvälinen kilpailija 
Vuoden 2024 Somevaikuttaja 
Vuoden 2024 Toimihenkilö 
Vuoden 2024 Aktiivisin kilpailija 
Vuoden 2024 Tulokas 

https://www.ratsastus.fi/lajit/lajikomiteat/


Vuoden 2024 Kannustaja 
Vuoden 2024 Kisagroomi 

Seuraavana vuonna tarkennetaan äänestyskategorioita. 

• Toiveena järjestää tapahtuma vuosittain.  

3. Western Riders Savo pyytänyt lupaa järjestää kansalliset kilpailut 13.8.2025 

• Kilpailujen kanssa ei ole päällekkäisyyksiä. Lupa myönnetään. PJ laittaa päätöksen Maria 
Astikaiselle tiedoksi.  

4. Kipa kutsujen tarkistaminen  

• Tähän palataan seuraavassa kokouksessa.  

5. Aloite Reining-komitean ja All around -komitean yhdistämiselle 

• Reining-komiteassa ei ole ollut kautena 2024 tai 2025 jäseniä, eikä täten reining-komitealla 
toimintaa. Reining ei enää ole FEI:n alainen laji, jolloin kahdelle erilliselle komitealle ei ole 
välttämättä tarvetta. Sen lisäksi All around -komitea huolehtii myös lisenssikoulutuksia, jotka 
sisältävät aina myös reinig-osuuden. Ehdotamme, että All around -komitea ja Reining-komitea 
yhdistetään Lännenratsastuskomiteaksi. Toivomme, että SRL edistää asiaa mahdollisimman 
nopealla aikataululla.  

• PJ selvittää asian etenemisen Valtteri Gundersbyn kanssa.  

6. ESRA yhteyshenkilö 

• Mari Männynväliä ehdotettu ESRA:n lännenratsastuksen edustajaksi ja yhteyshenkilöksi. 
Komitea on valinnut Marin tähän tehtävään.  

• Muiden alueiden edustajia selvitetään. Olemme Hämeen alueen edustajaan yhteydessä ja 
kutsumme hänet All around -komitean kokoukseen. Muiden alueiden edustajia Alina selvittää.  

7. Sääntöasiat 

• Tämä kohta käsitellään seuraavassa kokouksessa laajemmin.  

- Tällä hetkellä Hunter säännöt kääntämättä.  

- Tavoitteena saada para-ratsastussäännöt lännenratsastukselle 

- hunter säännöt – näistä vastuuta ottavat Lotta & Michelle  

- para säännöt - näistä vastuuta ottaa Maarit 

8. Muut asiat 

• Helsinki International Horse Show (HIHS) vuoden 2026 (helmi-maaliskuun vaihde) 
toteutuksessa mahdollisuus lännenratsastuslajien esittelyyn kilpailujen tai näytöksen 
muodossa 

- Kilpailuluokkien osallistujamäärät jäisivät todennäköisesti pieneksi, vaikka sopiva laji löytyisi 

- Toisaalta ainakin yksi kilpailuluokka voisi olla aluetason kilpailu, jolloin osallistujia voisi olla 
enemmän.  



- Ranch-lajit todennäköisesti sopivimmat; tapahtumaa, vauhtia ja helppo seurata. Kuitenkin 
korostetaan korrektia ratsastusta ja liikettä. Ranch-SM? 

- Näytökseen saisimme todennäköisesti paremmin ja monipuolisemmin osallistujia, joten 
lähdemme suunnittelemaan ennemminkin siihen suuntaan.  

- Tavoitteena saada lajille jatkuvuutta HIHSissä. Tulevaisuudessa kutsukilpailu?  

• Pohdittiin eri alueiden välistä keskusteluiltaa/iltateetä komitean järjestämänä. 
• Pohdittiin aluevalmennusten aktivointia Suomessa, jotta saisimme tulevaisuudessa aktiivisemmin 

vielä kilpailijoita lajille.  

9. Seuraava kokous 

• Seuraava kokous pidetään 18.3.2025 klo 19.00 Teamsissa.  


